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Тренировочная работа в формате ОГЭ
по АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ

9 КЛАСС
 

Дата: ___ ___ 20__ г.
Вариант №: ___

 
Выполнена: ФИО_________________________________

Инструкция по выполнению работы
         Письменная часть работы по английскому языку состоит из четырёх разделов,
включающих в себя 35 заданий. На выполнение заданий письменной части отводится 2
часа (120 минут).
         В разделе 1 (задания по аудированию) предлагается прослушать несколько
текстов и выполнить 11 заданий на понимание прослушанных текстов. Рекомендуемое
время на выполнение заданий данного раздела – 30 минут.
         Раздел 2 (задания по чтению) содержит 8 заданий на понимание прочитанных
текстов. Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут.
         Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) состоит из 15 заданий.
Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут.
         Ответы к заданиям 5 и 12 записываются в виде последовательности цифр. Эту
последовательность цифр запишите в поле ответа в тексте работы.
         Ответы к заданиям 1–4 и 13–19 записываются в виде одной цифры, которая
соответствует номеру правильного ответа. Эту цифру запишите в поле ответа в тексте
работы.
         Ответы к заданиям 6–11 записываются в виде одного слова, а к з аданиям 2 0–34 –
в виде одного или нескольких слов. Ответ запишите в поле ответа в тексте работы.
         В разделе 4 (задание по письму) дано 1 задание, предлагающее написать
электронное письмо. Задание выполняется на отдельном чистом листе. Рекомендуемое
время на выполнение задания – 30 минут.
         При выполнении заданий можно пользоваться черновиком. Записи в черновике,
а также в тексте контрольных измерительных материалов не учитываются при
оценивании работы.
         Баллы, полученные Вами за выполненные задания, суммируются. Постарайтесь
выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее количество баллов.
         После завершения работы проверьте, чтобы ответ на каждое задание был записан
под правильным номером.
         Вариант сгенерирован единой системой универсального образования на esuo.ru и
соответствует последним изменениям ОГЭ на текущий учебный год.
 

Желаем успеха!

https://esuo.ru/
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Раздел 1 (задания по аудированию)

Вы услышите четыре коротких текста, обозначенных буквами А, B, C, D. В
заданиях 1–4 запишите в поле ответа цифру 1, 2 или 3, соответствующую

выбранному Вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

1-4
 
1. Baytown Library will close today at
1) 6:30 pm.
2) 7 pm.
3) 8 pm.

Ответ: ___
 
2. Linda wants her mother to bring her
1) PE uniform, and pink notebook.
2) pink textbook and green notebook.
3) PE uniform, and green textbook.

Ответ: ___
 
3. From the dialogue we find out that for his birthday Peter will get a new
1) jacket.
2) microphone.
3) telephone.

Ответ: ___
 
4. Debbie and her father are going to visit
1) Maggie.
2) the dentist.
3) the eye-doctor.

Ответ: ___
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Вы готовите тематическую радиопередачу с высказываниями пяти разных
людей, обозначенных буквами А, В, С, D, Е. Подберите к каждому высказыванию
соответствующую его содержанию рубрику из списка 1–6. Используйте каждую
рубрику из списка только один раз. В списке есть одна лишняя рубрика. Вы
услышите запись дважды.

5
 
1. his/her holiday plans.
2. his/her school friends
3. his/her favourite pastime.
4. his/her eating habits.
5. his/her health problems.
6. his/her coming exams.
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.

Говорящий A B C D E

Рубрика          

Вы помогаете своему другу, юному радиожурналисту, проанализировать
подготовленное им для передачи интервью. Прослушайте аудиозапись интервью
и занесите данные в таблицу. Вы можете вписать не более одного слова (без
артиклей) из прозвучавшего текста. Числа необходимо записывать буквами. Вы
услышите запись дважды.

6-11
 

6 Jackie`s __________________is missing.

7 Jackie`s parents brought him to the center __________________ years ago.

8 Jackie has a morning off, so he decided to
have a

__________________  

9 After buying a ticket at the reception,
Jackie went straight to the

__________________   room.

10 Jackie left his gadget in the __________________ 

11 Jackie found his gadget inside his __________________  
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Раздел 2 (задания по чтению)

Вы проводите информационный поиск в ходе выполнения проектной работы.
Определите, в каком из текстов A–F содержатся ответы на интересующие Вас
вопросы 1–7. Один из вопросов останется без ответа. Занесите Ваши ответы в
таблицу.

12
 
1.  What is the most frequently visited place in India?
2.  When was the first university established?
3.  What is the India`s greatest river?
4.  What is the most famous Indian cinema industry?
5.  Where can one find striking ancient Indian temples?
6.  What is the most often visited Indian historic area?
7.  What are the unusual facts about Indian climate?
 
A. The world’s first university was established in India in 700 BC, where more than 10,500
students from around the world studied more than 60 different subjects. The training was
conducted in Sanskrit. Nowadays Sanskrit is considered to be the mother of all the European
languages. Its elements can be traced in most of them.
 
B. The most frequently visited place in India is Delhi, the capital of the country. It seems to
be divided into two parts. New Delhi is a modern city with hi-tech architecture, tourist
attractions and modern facilities. Old Delhi is several centuries old, with narrow streets,
ancient churches and noisy bazaars. Lots of people live in slums without the most essential
facilities like toilets and running water.
 
C. People all over the world know of India’s greatest river, the Ganges. It is the subject of
thousands of prayers. The river looks extremely beautiful in the morning light. It is believed
that bathing in the Ganges helps to cure all kinds of diseases and can improve your life in
general. It has become a common ritual for pilgrims to gather by the river in the mornings.
 
D. The most famous and often visited Indian historic area is the Golden Triangle. It consists
of the cities of Delhi, Agra and Jaipur. Lying in the south-east, Agra attracts tourists with its
iconic image of the Taj Mahal palace, which is one of the eight wonders of the modern
world. To the south-west is the colourful ‘Pink City’ of Jaipur, known for its Palace of Winds.
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E. India is not all history. It is also famous for its Bollywood industry, which produces love
stories and action films. Indian films have always had their own style, rich in music and
dancing. Though the industry is still developing, many of Indian film stars have received
Oscar prizes and are known throughout the world. The home of Bollywood is Bombay, also
known as a busy port and the country’s commercial centre.
 
F. There is an unusual treasure hidden in the Indian mountains. These are striking ancient
temples cut in the rocks. For example, the Buddhist cave temples at Ajanta were built at least
2,000 years ago. Inside the caves on the walls tourists can see pictures of people’s lives and
animal images. Some researchers believe that the interpretation of the images can help us to
learn a lot about people’s lives in ancient times.
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.

Текст A B C D E F

Вопрос            
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Прочитайте текст. Определите, какие из приведённых утверждений 13–19
соответствуют содержанию текста (1 – True), какие не соответствуют (2 –
False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни
положительного, ни отрицательного ответа (3 – Not stated). В поле ответа
запишите одну цифру, которая соответствует номеру выбранного Вами
ответа.

13-19
 

Glastonbury Festival
          Glastonbury Festival is the largest open air music and arts festival in the world. It
became an example which other festivals followed. Of course, Glastonbury is best known for
modern music, but its programme also includes dance, comedy, theatre, circus and other arts.
          The festival organiser, Michael Eavis, was a common farmer. In 1970 he visited an
open air concert which greatly impressed him. So he decided to organise a big festival
outdoors in the same year. He knew, it wouldn’t bring any money, but it didn’t matter. At the
first festival there were more than one thousand people. Each of them paid £1 for the ticket.
The price also included free milk from the farm. Later on, the festival took place almost
every year and grew in size and audience.
          The festival takes place in southwest England on a farm. It's a beautiful and mystical
place called the Valley of Avalon. It is surrounded with a lot of legends, symbols, myths, and
religious traditions dating back many hundreds of years. Legends say that here King Arthur's
sword was made and the king himself was buried there. No wonder that the main stage of the
festival, Pyramid Stage, has the form of a pyramid. Many believe that this is a very powerful
structure, which gets energy from the stars and gives it to people.
          In many ways, Glastonbury is like a mix of different festivals, which take place in the
countryside and last for a weekend. Each area of the festival has its own character, its own
fans and its own special attractions. For example, dance lovers go to the Dance Village.
There is also a big cinema area, Theatre and Circus. Children can have fun in the Kids’ Field.
Some people spend the whole weekend in their favourite area. However, most of them prefer
walking about and trying lots of different things.
          Most people who stay at Glastonbury Festival live in tents. There are lots of different
camping areas, each one with its own atmosphere. You can choose where to stay: in a quiet
place or a lively one. There are also places for families and disabled people. Anyway, you
should remember to bring a tent with you. Of course, it's possible to rent one, but it's quite
expensive.
          Glastonbury Festival supports Greenpeace and has a number of programmes. There are
hundreds of rubbish bins on the territory. All cans, glass, paper, electrical and electronic
equipment, wood and waste are separated and recycled. Visitors are asked to clean after
themselves and not to leave rubbish. The festival supports those who come by public
transport or by bicycle, not by car.
          If you're thinking about visiting Glastonbury, you should book tickets in advance.
Today an average ticket is about £200 for three days which is quite expensive. Nevertheless
the tickets are sold out in two or three hours. So be quick to catch them. There are usually
more people wishing to get to the festival than tickets.
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13. Michael Eavis was fond of country music.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
 
14. Michael Eavis started the festival to earn money.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
 
15. Nowadays Glastonbury festival is held in King Arthur’s museum.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
 
16. Famous musicians and singers take part in Glastonbury Festival.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
 
17. During the festival all the visitors stay in the nearby country inns.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
 
18. Glastonbury Festival is an environmentally-friendly event.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____

19. It’s recommended to reserve tickets to Glastonbury Festival beforehand.
1)  True
2)  False
3)  Not stated
Ответ: ____
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Раздел 3 (задания по грамматике и лексике)

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные
заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 20–28, так, чтобы
они грамматически соответствовали содержанию текста. Заполните пропуски
полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию
20–28.

20-28
 
20.It was Tommy’s birthday. Tommy knew that in the evening at the
birthday party he ________________ to get lots of surprise gifts from
his friends and family. But this was not what made him so happy.

GO

21. Dad promised that on his ___________ birthday after school
Tommy’s dream would come true. They would go together to adopt a
dog from an animal shelter.

TWELVE

22. It took ____________ 30 minutes to get to the shelter. THEY

23.On their way Tommy couldn’t stop __________ his dad what kind
of dog he wanted. Not too big and with short pointy ears.

TELL

24. He ______________ such a dog a month before in the park. SEE

25. It was playing merrily with ________________. CHILD

26.As soon as they entered the shelter, Tommy ___________ his new
friend. It was bright red, with short pointy ears and it was looking at
Tommy with great interest from the cage.

FIND

27.Tommy ran up to the cage. “I want him!” he said. His dad couldn’t
believe his eyes. “But it’s a cat!” he said. “_________ you serious?
Didn’t you want a dog?”

BE

28.“I don’t care!” said Tommy. “He’s the ___________ in the world!” GOOD
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Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные
заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 29–34, так, чтобы
они грамматически и лексически соответствовали содержанию текста.
Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует
отдельному заданию 29–34.

29-34
 
29. Louis Comfort Tiffany is known best for his work in the decorative
arts. Decorative arts include things made for the home. They can be
__________________ things, like furniture, or ornamental things, like
vases.

PRACTICE

30. Tiffany was a __________________ craftsman who worked with
glass.

REMARK

31.His stained-glass windows were __________________ any seen
before. He learnt how to make glass in new colours and how to blend
them in a single piece of glass.

LIKE

32. With his __________________ coloured glass, he made beautiful
landscapes. Tiffany is also known for his unique lampshades. The
lampshades were in fact dome-shaped stained-glass windows.
Lightbulbs lit them from within.

BRILLIANT

33. Tiffany’s work inspired generations of artists and
__________________.

DESIGN

34. They continue exploring new __________________ in glass and
other materials.

POSSIBLE
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Раздел 4 (задание по письму)

Для ответа на задание 35 используйте отдельный чистый лист. Пр выполнении
задания 35 особое внимание обратите на то, что Ваши ответы будут
оцениваться только по записям, сделанным на отдельном чистом листе.
Никакие записи черновика не будут учитываться. Обратите внимание также
на необходимость соблюдения указанного объёма электронного письма. Письмо
недостаточного объёма, а также часть текста электронного письма,
превышающая требуемый объём, не оцениваются.

35
 
You have 30 minutes to do this task. You have received an email message from your English-
speaking pen-friend Lily:

From: Lily@mail.uk

To: Russian_friend@sdamgia.ru

Subject: Birthday

    ... Last weekend was my birthday. Me and my friends went ice-skating. Since my
birthday is in the winter, it is our tradition. We've been doing it every year since my
childhood. ...
... What is your favourite way of spending your birthday? What birthday traditions do you
have, if any? What did you do for your last birthday?...

Write a message to Lily and answer his 3 questions.
Write 100–120 words.
Remember the rules of letter writing.



© 2024 Публикация в интернете или печатных изданиях без письменного согласия esuo.ru запрещена 11

Устная часть
Инструкция по выполнению работы

         Устная часть работы по английскому языку включает в себя 3 задания.
         Задание 1 предусматривает чтение вслух небольшого текста научно-популярного
характера. Время на подготовку – 1,5 минуты.
         В задании 2 предлагается принять участие в условном диалоге-расспросе:
ответить на шесть услышанных в аудиозаписи вопросов телефонного опроса.
         В задании 3 необходимо построить законченное связное монологическое
высказывание на определённую тему с опорой на план. Время на подготовку – 1,5
минуты.
         Общее время ответа одного участника ОГЭ (включая время на подготовку) – 15
минут. Каждое последующее задание выдаётся после окончания выполнения
предыдущего задания. Всё время ответа ведётся аудиозапись. Постарайтесь полностью
выполнить поставленные задачи, говорить ясно и чётко, не отходить от темы и
следовать предложенному плану ответа. Так Вы сможете набрать наибольшее
количество баллов.

1
 
You need to read the text aloud. You have 1.5 minutes to read the text silently, and then
be ready to read it aloud. Remember that you will not have more than 2 minutes for
reading aloud.

Today there are many ways in which people can follow news stories. Many people listen to
the news on the radio while they are going to and from work. Other people read
newspapers to get the news or watch tv. However, more than ever before, people get their
news from the Internet. There are a lot of different ways to get news on the Internet. Some
people go to news websites where they read articles about different news events. Other
people go to blogs where people write about news events and discuss them. Many people
watch videos of news stories. However, it is important to remember that those news stories
are not always true. It is always a good idea to check them.

2
 
Task 2. You are going to take part in a telephone survey. You have to answer six
questions. Give full answers to the questions.
Remember that you have 40 seconds to answer each question.

3
 
You are going to give a talk about ays teenagers help their parents around the house.
You will have to start in 1,5 minutes and speak for not more than 2 minutes (10-12
sentences). Remember to say:
— what kind of household chores modern teenagers usually have;
—  how you personally help your parents around the house;
—  how much time a teenager should spend on household chores;
—  what your attitude to household chores is.
You have to talk continuously.


